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In de hoedanigheid van voorzitter van de Agenda  
voor de Zorg, spreekt hoogleraar economie en  
bedrijfskunde Alexander Rinnooy Kan op het VvAA 
Jubileumcongres over de noodzaak van deregulering. 
“We hebben veerkracht en vertrouwen nodig.”

Alexander Rinnooy Kan 
spreekt op VvAA-congres

Jubileumcongres 
Tijd voor ziel in de zorg

VvAA sluit op vrijdag 28 
november het jubileum-
jaar af met het congres 
Tijd voor ziel in de zorg. 
Hoofdthema’s zijn dere-
gulatie en medemense-
lijkheid. VvAA-leden zijn 
van harte welkom in de 
Van Nelle Ontwerpfabriek 
in Rotterdam. Meer infor-
matie over het congres 
leest u op pagina 81.

Hoe werkt de zorg in Nederland? Wat verandert er na alle hervormingen  
en decentralisaties? Hoe zien bekostiging en wetgeving van de zorg eruit 
vanaf 1 januari 2015? Het boek Zó werkt de zorg in Nederland. Kaarten-
boek Gezondheidszorg beantwoordt deze vragen. Tijdens het jubileum-
congres van VvAA op 28 november wordt dit boek gepresenteerd. 

Het Kaartenboek is een initiatief van VvAA en De Argumentenfabriek 
en geeft antwoord op bovenstaande vragen. Het is een objectief, actu-
eel naslagwerk met bondige teksten, heldere visualisaties en sprekende 
illustraties. Het boek is speciaal gemaakt voor de 1,6 miljoen Nederlan-
ders die in en om de zorg werken en voor consumenten die meer willen 
weten over het vernieuwde zorgstelsel. De prijs is € 25,-. 
Meer info op kaartenboekgezondheidszorg.nl 

De Agenda voor de Zorg is een gezamenlijk 
initiatief van vertegenwoordigers van zorg-
verleners en -aanbieders, zorgverzekeraars, 
patiënten en consumenten. Als voorzitter 
van de betrokken organisaties gaat de enor-
me regeldruk in de sector Rinnooy Kan aan 
het hart.

“Helaas is de regeldruk geen nieuw punt. 
Toen wij met de partijen van de Agenda voor 
de Zorg in 2012 om de tafel gingen, was dit 
op de allereerste vergadering al een agenda-
punt. En de regeldruk neemt nog steeds toe. 
Dat kun je objectief meten; er komen steeds 
meer richtlijnen en indicatoren bij en er 
verdwijnen er maar weinig.

Ook als voorzitter van de raad van toezicht 
van het AMC onderken ik meer dan ooit hoe 
ingewikkeld de gezondheidszorg momenteel 
is. De complexiteit van de bekostiging en het 

toezicht daarop is enorm. En de vertraging 
in de administratieve afwerking is ook iets 
wat anders moet. Voor mij is de noodzaak 
dan ook evident dat er iets moet veranderen. 

Zorgprofessionals zijn vaak slachtoffer  
van de regeldruk. Zij moeten al de regels 
uitvoeren, die ze niet zelf hebben bedacht. 
Tegelijkertijd moeten zorgverleners goed 
meedenken over wat zinnige regels zijn. 
Want helemaal zonder regels kunnen we 
niet, er moet wel verantwoording zijn. En 
wat wel en niet werkt, kan een zorgprofes-
sional zelf het beste beoordelen. 

Ik ben ervan overtuigd dat we er met  
elkaar iets aan moeten en kunnen doen 
– met alle betrokken partijen en in samen-
spraak met het ministerie. Bij de Agenda 
voor de Zorg zitten we met zijn allen om de 
tafel en kunnen we gezamenlijk de verant-
woording nemen. Ook de zorgprofessionals 
zelf zullen we bij het hele proces betrekken. 
De verschillende organisaties gaan hiervoor 
hun achterban aanspreken. 

Binnen de zorgagenda hebben we nu vier 
deelterreinen benoemd die we kansrijk  
achten om er op korte termijn successen  
te behalen. Dat houdt de stemming erin.  
We onderzoeken welke winst te behalen  
valt bij de toenemende hoeveelheid richtlij-
nen en protocollen, het nut van kwaliteitsin-
dicatoren en transparantie, de complexiteit 

van de bekostiging en tot slot het meerma-
len uitvragen van informatie. Ik realiseer 
me dat deze deelterreinen enorm groot zijn. 
De verwachting is dat er per deelterrein 
weer een onderverdeling in kleinere pro-
jecten zal komen. We kunnen niet alles in 
één keer behandelen. Maar over een aantal 
maanden verwacht ik wel een eerste voort-
gangsverslag. Alle partijen hebben er veel 
zin in. Daarom wil ik de vaart erin houden. 

Om werkelijk tot veranderingen te komen, 
moeten alle betrokken partijen samen aan 
de slag. Dat vraagt veerkracht en vertrou-
wen. Veerkracht om tegen een stootje te 
kunnen in moeilijke tijden en vertrouwen 
dat we er met elkaar uit gaan komen. 

Een modern gezondheidszorgsysteem is 
natuurlijk altijd een ingewikkeld proces. 
Maar we willen overzichtelijkheid, we willen 
greep op de kosten. We moeten van elkaar 
kunnen leren en de noodzakelijke informa-
tie kunnen uitwisselen. Ik heb niet de illusie 
dat we het systeem van onze gezondheids-
zorg heel eenvoudig kunnen maken, maar in 
elk geval wel een stuk eenvoudiger dan nu.”

‘Om werkelijk tot veranderingen 
te komen, moeten alle betrokken 

partijen samen aan de slag’
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Waarover gaat dit kaartenboek?
Quisque rhoncus a mauris at tincidunt. Cras id 
magna ac dolor porttitor fringilla. Vivamus at 
odio et leo adipiscing convallis. Lorem ipsum 
dolor sit amet, consectetur adipiscing elit. Cras 
pretium eleifend neque a convallis. Nunc in erat 
a odio pellentesque commodo. Praesent mollis 
tortor vel blandit elementum. Etiam sapien dolor, 
laoreet non ullamcorper non, pellentesque et 
lectus. Suspendisse odio ligula, sodales at 
feugiat a, adipiscing non est. Vivamus auctor 
tristique tellus in pulvinar. Duis quis dolor diam.

Namen kaartenmakers zijn kaartenmakers bij 
De Argumentenfabriek.
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www.kaartenboekgezondheidszorg.nl

Het Kaartenboek Gezondheidszorg is een gezamenlijk 
initiatief van:
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